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SUND Uddannelse, 

Sundhedsvidenskab 

 

 

Punkter til drøftelser: 

1. Godkendelse af 

dagsorden 

Bilag 

• Dagsorden – 22-06-20 

 

Referat af punkt 

Dagsordenen blev godkendt. 

 

2. Orienteringspunkt: 

a) studieleder 

Stillingsopslag på vej 

AS orienterede om at der er et stillingsopslag som studieadjunkt/lektor 

på vej indenfor pædagogik, læring og boldspil.  

 

Ny uddannelsesbrochure 

Instituttet har fået udarbejdet en digital uddannelsesbrochure, som er 

tilgængelig via Facebook. 

Alle studerende er blevet opfordret til at videredistribuere /dele bro-

churen.  

 

Undervisermøde 

AS informerede om at hun har planer om at afholde møde med under-

viserne på de 2 første studieår for at sikre en koordinering mellem fa-

gene.  

Referat 

Emne  Møde i Studienævn for idræt og sundhed 

Dato og tidspunkt  20. juni 2022 kl. 9.00 - 12.00 

Sted  Mødelokale 6, IOB 

Inviterede Annemari Svendsen (AS) 

René Engelhardt Hansen (REH) 

Lotte Nygaard Andersen (LYA) 

Studerende Niclas Vellier Nyegaard (NVN) 

Studerende Ida Sand Pedersen (ISP) – deltog fra kl. 10.00 

Studerende Thomas Lars Rosenlund (TLR) 

Vicestudieleder Thomas Bredahl (TB) 

Faglig vejleder Morten Merhøj Mose (MMM) 

Faglig vejleder Lukas Pejinovic (LP) 

Outreachkoordinator Emilie Meyer Christensen (EMC) 

Afbud fra  René Engelhardt Hansen, Thomas Bredahl, Lotte Andersen 

Mødeleder  Annemari Svendsen 

 



 

 Side 2 

 

Studienævnet diskuterede muligheden for at afholde et møde med re-

præsentanter for aktører på 1. studieår (undervisere, faglige og soci-

ale tutorer) for at koordinere og sikre at de studerende får den nød-

vendig vejledning og information i løbet af deres første studieår. og 

hvornår de får den.   

 

Outreachkoordinator 

Den nuværende outreachkoordinators ansættelse stopper med ud-

gangen af juni måned. Der er desværre endnu ikke taget stilling til om 

stillingen skal videreføres. Der er derfor lavet en overlevering af de 

vigtigste opgaver til ansatte ved instituttet. Andre opgaver bortfalder. 

 

b) studiekoordinator Eksamensklager 

Der er fremsendt kopi af 4 afgørelser ifm. eksamensklager i fagene: 

• FF3: Introduktion til idrætssociologi og idrætshistorie 

• FF5: Spring, biomekanik og funktionel anatomi 

• Projektforløb med ekstern partner 

o Afgørelse MCF 

o Afgørelse MIG 

o Afgørelse RBHO 

o Afgørelse YJEH 

 

Referat af punkt 

Studienævnet besluttede at der fremover kun skal fremlægges infor-

mation om antal og fagnavne ifm. information om eksamensklager.  

 

3. Kvalitetssikring og 

-udvikling af uddan-

nelse og undervis-

ning (§ 18, stk. 4, 

nr. 1) 

 

a) Evalueringer og 

handleplaner 

Sagsfremstilling 

Nedenstående fag er blevet evalueret, men der er ikke tilføjet handle-

planer til evalueringerne.  

 

Bilag 

• BL1 Læring I: Læring og kognition 

• IN8 Realisering, forretning og markedsføring 

• FF5 Spring, biomekanik og funktionel anatomi 

o PDF-filerne af ovennævnte evalueringer ligger på 

SharePoint 

 

Indstilling 

Studienævnet gennemgår de indkomne evalueringer og drøfter, om 

disse giver anledning til handlinger.   

 

Referat af punkt 

• BL1 Læring I: Læring og kognition 

https://eval5.sdu.dk/questionnaire/65205/report
https://eval5.sdu.dk/questionnaire/65217/report
https://eval5.sdu.dk/questionnaire/65201/report


 

 Side 3 

Der kommer en ny underviser i faget, da den tidligere fagan-

svarlige ikke længere er ansat på IOB. Det blev derfor beslut-

tet at der ikke gøres noget udover at informere den nye un-

derviser i faget om at vedkommende skal orientere sig i eva-

lueringen.  

 

• IN8 Realisering, forretning og markedsføring 

Der gøres ikke yderligere i sagen. 

 

• FF5 Spring, biomekanik og funktionel anatomi, hvor der er 

indkommet handleplan på springdelen. 

Den indsendte handleplan godkendes, men derudover gøres 

der ikke yderligere i sagen.  

 

4. Studieordninger, 

kompetencebeskri-

velser og fagbeskri-

velser (§ 18, stk. 4, 

nr. 2) 

 

a) Oplæg til ny kandi-

datstudieordning 

Sagsfremstilling 

AS orienterede på sidste studienævnsmøde om at det pga. dimensio-

nering af uddannelsen fra 2024 er nødvendigt at justere i kandidatstu-

dieordningen. Arbejder med omlægning er nu startet og AS har holdt 

møder med institutlederen og holdt oplæg for institutrådet og forsk-

ningslederne samt planlagt et informationsmøde til alle interesserede 

ansatte. 

 

Indstilling 

Studienævnet diskuterer oplæg fra AS.  

 

Referat af punkt: 

Kandidatuddannelse skal desværre omlægges igen. De væsentligste 

grunde er:  

a. regionalisering 

b. at konkurrence- og idræt forventes at den fulde uddan-

nelse flyttes til Esbjerg – fra 2023. 

c. faglig valg og det geografiske valg 

d. kigget på andre idrætsuddannelsers profiler 

e. ledighedsbaseret dimensionering pr. 2025 – justeres ned 

til 98 pladser 

f. mindre gode beskæftigelsestal 

g. 17-24% finder beskæftigelse efter BA og søger derfor 

ikke en KA-uddannelse 

h. vil gerne forsøge at tiltrække nogle af de studerende som 

ellers ville vælge den humanistisk-samfundsvidenskabe-

lige uddannelse på KU 

 

Der arbejdes derfor med at få mere konkret viden om baggrunden for 

de studerendes valg af specialisering, bl.a. ved at lave nogle surveys 

med nuværende studerende for at blive klogere på dette. 



 

 Side 4 

 

AS præsenterede 3 forskellige modeller til en ny kandidatuddannelse: 

• 2 specialiseringer efter samme modul som den nuværende 

studieordning 

• 2 specialiseringer med forskningsmetoder inkluderet i specia-

liseringen og nedlæggelse af faget Videnskabsteori og forsk-

ningsmetoder 

• genetablering af tidligere uddannelse med få obligatoriske fag 

og en række valgfag 

 

Studienævnet havde nedenstående input fra oplægget: 

a. kan godt lide ideen om at differentiere sig fra de øvrige 

universiteter 

b. forslag til indhold: 

i. læring/pædagogik 

ii. innovation 

iii. active living 

iv. noget med praktisk/aktiv undervisning 

c. enighed om at det er bedst med specialiseringer 

d. fedt hvis man kan søge ind på en specialisering med det 

samme 

e. vejen frem er specialiseringer 

f. gerne have et kvarter med valgfag – 2 a 7,5 ECTS, så 

man skal vælge 2 

g. der skal også være plads til at de studerende kan komme 

i et projektorienteret forløb, så måske skal der være 2 for-

skellige valgfagsperioder.  

h. forslag at spørge de studerende om hvad de søger efter 

når de vælger specialiseringer (måske dem på 3. stu-

dieår) – hvilke kriterier tæller 

i. tydeliggøre endemålet – hvad kan man blive til og hvilket 

lønniveau kan man forvente 

j. sikre at CMS bliver integreret på uddannelsen 

k. studienævnet enige om at de er tilhænger af model 2 

med en eller flere valgsblokke. 

 

 

b) BA-sidefag  Sagsfremstilling 

Det fremgår af studieordning for BA-sidefag at studerende har mulig-

hed for at udskifte linjefagene (10 ECTS) med faget FF1 Boldspil og 

teamudvikling (10 ECTS), der er placeret på 1. kvarter sideløbende 

med FF2. Da denne mulighed hidtil ikke er blevet brugt og FF1 samti-

dig er blevet nedjusteret til 9 ECTS ønskes denne mulighed nedlagt.   

 

Bilag 



 

 Side 5 

• https://odin.sdu.dk/sto/?id=43795&a=view  

 

Indstilling 

Studienævnet godkender fjernelse af denne mulighed med virkning pr. 

1. september 2023.  

 

Referat af punkt: 

Studienævnet diskuterede fordele og ulemper ved den nuværende 

mulighed. 

 

Beslutning 

Enighed om at afskaffe muligheden. SN opdaterer studieordning.  

 

c) Ændring af ad-

gangskrav til E23 

Sagsfremstilling 

Vi er blevet bedt om at indmelde evt. ændringer til adgangskrav til 

kandidatuddannelsen for E23/E24.  

 

Bilag 

• SUND Ændringer i adgangskrav til E23 

 

Indstilling 

Studienævnet beslutter om der skal foretages ændringer.  

 

Referat af punkt: 

Der er ikke ønsker om ændringer.   

 

d) Justering af omprø-

ver springdelen på 

FF5- Spring, biome-

kanik og funktionel 

anatomi 

Sagsfremstilling 

Den fagansvarlige ønsker at ændre omprøverne, så de fremover af-

holdes, som før Corona.  

 

Bilag  

• FF5 – info fra Signe 

• Beskrivelse af omprøver 

 

Indstilling 

Studienævnet godkender det fremsendte forslag. 

 

Referat af punkt: 

AS orienterede kort om de ønskede ændringer.  

 

Beslutning 

Godkendt.  

 

https://odin.sdu.dk/sto/?id=43795&a=view


 

 Side 6 

5. Øvrige sager (§ 18, 

stk. 4, nr. 5) 

 

a) Nyt SUND og de 

studerende 

Sagsfremstilling 

Nyt SUND-projektgruppen vil gerne hjælpe med at klæde de stude-

rende på til studielivet på campus ved at give mulighed for relevant in-

formation om Nyt SUND.  

  

De har brug for studentermedlemmerne hjælp til at definere:  

• Hvad studerende gerne vil vide noget om ift. Nyt SUND? 

• Hvordan studerende gerne vil have det at vide?  

• Hvornår studerende gerne vil have det at vide? 

 

Bilag  

• Nyt SUND 

• Nyt SUND og de studerende 

 

Indstilling 

Studienævnet drøfter punktet og udpeger studentermedlemmer til løs-

ning af opgaven.  

 

Referat af punkt: 

Studentermedlemmerne udfylder dette og indsender til projektgruppen 

inden for tidsfristen.  

 

b) Rapport fra censor-

formandskab for 

2021 

Sagsfremstilling 

Censorformandskabet har udarbejdet en rapport for studieåret 2021.  

 

Bilag 

Årsberetning 2021 

 

Indstilling 

Studienævnet vurderer om beretningen giver anledning til justerin-

ger/drøftelser på uddannelserne. 

 

Referat af punkt: 

Studienævnet enige om at rapporten ikke giver anledning til justerin-

ger.  

 

6. Ansøgninger fra 

studerende (§ 18, 

stk. 4, nr. 4) 

 

a) Behandling af an-

søgninger 

Sagsfremstilling: 

Se Oversigt over ansøgninger, som ligger på studienævnets SharePo-

int side for information om de indkomne ansøgninger.  

 

Bilag 

De aktuelle ansøgninger er tilgængelige via SAGA.  

 

Indstilling 

De indkomne ansøgninger sagsbehandles af studienævnet.  



 

 Side 7 

 

Referat af punkt 

Studienævnet behandlede de indkomne ansøgninger. 

 

Beslutning: 

Imødekommelser: 

− afmelding af eksaminer (3) 

− udvidelse af speciale (2) 

− ændring af forhåndsgodkendt ITT (1) 

− udsættelse af førsteårsprøven (1) 

 

Afslag: 

− ændring af prøveform (1) 

− særlige prøvevilkår (1) 

 

Afventer yderligere dokumentation: 

− uddybning ift. ønske om udvidelse af speciale (2) 

 

b) Sager siden sidst Sagsfremstilling 

Se Oversigt over ansøgninger som er fremlagt på SharePoint for infor-

mation om formands / administrativt behandlede sager siden sidste 

møde. 

 

Bilag 

De behandlede sager er tilgængelige via SAGA.  

 

Indstilling 

Studienævnsmedlemmerne orienterer sig i de behandlede sager og 

tager dem til efterretning. 

 

Referat af punkt 

De behandlede sager blev taget til efterretning 

 

7. Eventuelt 

 

a) Punkt til næste 

møde 

Referat af punkt 

Studienævnet ønsker at diskutere reglerne for 1. årsprøven på næste 

møde: 

• er det de rigtige fag der er i prøven eller skal det ændres, så 

den inkluderer en eller flere fag fra studieretningen?  

 

 

 

Annemari Svendsen   Susanne Nicolaisen 

Studienævnsformand   Studiekoordinator 

 


